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§ 14 KFKS 2021/1117 

Avgift för uthyrning av elsparkcyklar på offentlig plats 
Bemyndigande till natur- och trafiknämnden att besluta om avgift 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bemyndiga natur- och trafiknämnden 
att under år 2022 införa en avgift för uthyrning av elsparkcyklar och liknande fordon på 
offentlig plats. 

Ärende 
Företag som hyr ut elsparkcyklar har börjat etablera sig i Nacka. Natur- och trafiknämnden 
har tidigare beslutat om en överenskommelse som ingås med varje företag som önskar 
starta verksamhet med uthyrning av elsparkcyklar i kommunen. I överenskommelsen anges 
att företaget är skyldigt att betala en avgift för verksamheten för det fall 
kommunfullmäktige beslutar om en sådan taxa. 
 
Statistik visar att användarna i stor utsträckning ser Nacka kommun och Stockholms stad 
som en gemensam marknad, där många elsparkcykelresor börjar i ena kommunen och 
slutar i den andra. Stockholm stad har ungefär tre års erfarenhet av företag som hyr ut 
elsparkcyklar i staden, och erfarenheterna är både positiva och negativa. För att försöka 
minska problemen har Stockholm infört en avgift för att hyra ut elsparkcyklar på offentlig 
plats.  
 
För att stävja en överetablering i Nacka och förhindra liknande problem som i Stockholm, 
finns det skäl till att införa en avgift för uthyrning på offentlig plats även i Nacka. 
Utformningen av en avgift behöver utredas närmare och sedan behöver avgiften beslutas i 
god tid inför sommaren, varför det är lämpligt att natur- och trafiknämnden bemyndigas att 
besluta om en avgift.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben, daterad den 2 
februari 2022 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden 2021-12-14, § 211 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till det utsända 
förslaget från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – yrkandet om bifall till 
förslaget från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben – och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan anser att elsparcyklarna är något som när de används på ett rätt och 
ansvarsfullt sätt fungerar som ett bra komplement i trafiken. Vi tycker också att det är bra 
att kommunen försöker få ordning och reda bland hyrsparkcyklarna och ställer oss bakom 
det förslag till beslut som nu finns. Vi skulle gärna vilja se en utredning om man kan få de 
företag vars cyklar ställs felaktigt också ska betala för det. I de fall kommunen tvingas flytta 
eller omhänderta en elsparkcykel ska den kostnaden betalas av företaget. ” 
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